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OOCR Stredné Slovensko a BBSK dofi-
nancujú skibus aj úpravu bežeckých tratí

Členstvo v OOCR Stredné Slovensko prinesie mes-
tu Kremnica aj v roku 2021 množstvo zaujímavých 

spoluprác. Už v zimnej sezóne OOCR a Bansko-
bystrický samosprávny kraj pomôžu s financova-
ním úpravy bežeckých tratí a skibusu.

Viac o projektoch OOCR Stredné Slovensko sa do-
čítate na strane 3.
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Mesto v roku 2021 zainvestuje do tržnice, ciest, 
ale aj Zechenterovho domu
Veronika Chrienová, foto: MsKS

V roku 2021 má mesto Kremnica v pláne pustiť 
sa do viacerých investícií. V zozname návrhov 
mesta, ktorý ešte bude prerokovaný poslancami, 
sú okrem väčších projektov aj nevyhnutné re-
konštruckie ciest a chodníkov či výmena podláh 
v oboch pracoviskách materskej školy. O inves-
tíciách na rok 2021 Kremnické noviny informoval 
primátor mesta Alexander Ferenčík a oddelenie 
výstavby a životného prostredia.

Medzi najväčšie investičné plány v roku 2021 
mesto zaradilo začiatok obnovy Zechenterovho 
domu, vybudovanie novej tržnice či kompostár-
ne, ktorá bude nevyhnutná k spracovaniu ku-
chynského odpadu. Ten bude mesto povinné v 
budúcom roku triediť. Celkovo mesto v roku 2021 
plánujem preinvestovať takmer 2,5 milióna eur, z 
toho necelý 1 milión z vlastných zdrojov.
V roku 2021 by mali pokračovať práce na projek-
tovej dokumentácii k obytnému súboru Veterník. 
Mesto plánuje dokončiť projekt ,,WIFI pre mesto", 
ku ktorému má schválenú žiadosť o nenávratný fi-
nančný príspevok. Centrum integrovanej zdravot-
nej starostlivosti, ktoré mesto avizuje od minulého 
roka, má rovnako schválený finančný príspevok a 
momentálne tu prebieha verejné obstarávanie k 
realizácii projektu. 
Pokračovať by mala aj rekonštruckia budovy Kniž-
nice Jána Kollára. Vzhľadom k havarijnému stavu 
sa pristúpi k oprave zostávajúcej časti strechy, cez 
ktorú už zateká do administratívnych častí vrch-
ného poschodia budovy. 

Bytové jednotky vzniknú v Zechenterovom dome 
aj v budove Špitálu
Zechenterov dom mesto plánuje využiť na vy-
tvorenie bytových jednotiek už niekoľko rokov. V 
budúcom roku by sa malo pristúpiť k spracovaniu 
projektovej dokumentácie, mesto by chcelo za-
čať sanáciou vlhkosti v objekte. Celkovú realizáciu 
obnovy Zechenterovho domu a vytvorenie byto-
vých jednotiek by mesto chcelo pokryť z dotácií.
Okrem Zechenterovho domu mesto plánuje bu-
dovanie bytov aj v objekte Špitálu na Dolnej uli-
ci, kde donedávna sídlil detský domov Maurícius.  
,,Rekonštrukciu plánujeme vykonať v etapách. V 
budúcom roku máme v pláne začať s obnovou 
novšej časti objektu," dodal Alexander Ferenčík. 
Medzi investície mesto zaradilo vybudovanie no-
vej tržnice, ktorá by mala vzniknúť na trávnatej 
ploche na parkovisku Jeleň za objektom Farm Fo-
ods. ,,Priestor vydláždime a plochu odvodníme. V 

pláne je aj nová konštrukcia stánkov," hovorí pri-
mátor mesta s tým, že na súčasnom mieste trž-
nice by mali vzniknúť nové parkovacie miesta. 
Realizácia tržnice závisí od schválenia finančného 
príspevku, o ktorý mesto zažiadalo tento rok.
Opraviť by sa mali autobusové zastávky, ktoré sú 
v havarijnom stave. V roku 2021 mesto plánuje 
spracovať štúdiu na celkovú obnovu priestoru au-
tobusového nástupišťa.
Na Skalke by v budúcom roku mohli pribudnúť 
nové cyklotrasy, ktoré mesto plánuje vybudovať 
z dotácií.

Fontána, Lúčanský priechod, cesty a chodníky
Fontána na Štefánikovom námestí by sa podľa 
primátora mesta mala dočkať návratu svojho pô-
vodného ústredného prvku - mytologickej postavy 
Neptúna s trojzubcom. Ten by mal nahradiť súčas-
né dotvorenie stredu fontány zo začiatku 90tych 
rokov.
V roku 2020 bola vymenená strešná krytina na 
časti hradobného múru v medzibrání. V obnove 
bude mesto pokračovať v roku 2021 rekonštruk-
ciou strechy hradobného múra, ktorý sa tiahne za 
pamätníkom SNP k detskému ihrisku. 
Dlho plánovaná rekonštrukcia Lúčanského priecho-
du sa začne podľa vedenia mesta realizovať prav-
depodobne na jar 2021 prvou etapou. Tá zahŕňa 
odvedenie dažďovej vody z verejného priestran-
stva. 
Dokončiť by sa mala II. etapa obnovy Zechentero-
vej ulice. Nevyhnutným bude podľa mesta vypra-
covanie projektovej dokumentácie k opornému 
múru v Novej doline, kde hrozí zosunutie. 
Mesto v roku 2021 plánuje opraviť viacero chod-
níkov, niektoré sa už nachádzajú v havarijnom 
stave. Medzi ne patrí chodník na Matunákovej 
ulici, na Ul. Jula Horvátha od križovatky na Lúčky, 
na Zámockom námestí, na uliciach J. Kollára a J. 
Langsfelda. Opravovať sa bude aj chodník pred 
hotelom Veterník spolu s parkoviskom.
Rekonštrukcie sa dočká aj niekoľko ciest. Na Dol-
nej ulici to bude cesta k firme BRIK, cesta na Sama 
Chalupku, na Angyalovej za pekárňou a časť Ul. J. 
Kollára. Mesto tiež opraví vrch schodiska "Pagač-
ka" na Zechenterovej ulici. 
Verejné osvetlenie sa bude opravovať na Ul. Jula 
Horvátha, svietidlá sa budú meniť na pešej zóne.
Podľa primátora Kremnice mesto plánuje rozširo-
vať parkovacie plochy priebežne všade tam, kde 
to bude možné. ,,Medzi Ilavou a úradom práce 
budeme parkovacie miesta rozširovať určite, rov-
nako na Veterníckej ulici," doplnil. 

Obnovovať sa bude aj v školách
Budovy materskej školy na Langsfeldovej a Dolnej 
ulici si v roku 2021 prejdú rekonštrukciou podláh v 
rozsahu približne 1000 m2. V MŠ na Dolnej ulici by 
mali prebehnúť aj maliarske práce. 
Budovy základných škôl čakajú opravy striech, v 
ZŠ Pavla Križku by sa mala meniť strešná krytina 
a opravovať časť strechy. V ZŠ na Angyalovej ulici 
sa bude meniť strešná krytina. ZUŠ J. L. Bellu sa 
dočká opravy poškodenej strechy na budove.

Vodárne odstavia úžitkovú vodu 
na Gróbni, ktorú využívalo 
niekoľko desiatok záhradkárov
Veronika Chrienová

Stredoslovenská prevádzková vodárenská spo-
ločnosť (StVPS) prevádzkuje v lokalite Grób-
ňa-Kremnica dodávku úžitkovej vody, ktorú 
desiatky záhradkárov v oblasti využívali na za-
vlažovanie záhradok. V októbri StVPS zmluvu o 
dodávke vody platiacim zákazníkov z Gróbne 
vypovedala. Niekoľko záhradkárov sa proti roz-
hodnutiu odvolalo.

Podľa primátora mesta Kremnica Alexandra Fe-
renčíka bola voda z predmetného vodovodu pô-
vodne využívaná Mincovňou Kremnica na techno-
logické procesy.  Ešte predtým sa voda používala 
napríklad na prevádzku fontány na námestí. Min-
covňa však vodovod nevyužíva už desiatky ro-
kov, opodstatnenie mala donedávna už len pre 
záhradkárov z Gróbne. 
StVPS podľa hovorkyne Slavomíry Vogelovej do-
dávalo do oblasti úžitkovú, teda neupravenú 
potočnú vodu cez betónový žľab, ktorú využí-
vali záhradkári. Z nich si dodávku úžitkovej vody 
podľa primátora platilo zhruba 30 zákazníkov. 
,,Situácia sa skomplikovala pred pár rokmi, keď 
ľudia, ktorí bývajú pod gróbňovým vodovodom, 
začali mať problémy s presakovaním vody," ho-
vorí Alexander Ferenčík. Jeho slová potvrdzuje aj 
Slavomíra Vogelová. ,,V predchádzajúcom období 
dochádzalo pri prevádzkovaní vodovodu k čas-
tým poruchám, k vytápaniu nehnuteľností pre-
važne fyzických osôb, ktroým vznikla škoda na 
majetku." StVPS podľa Vogelovej evidovala via-
cero sťažností od vlastníkov pozemkov, cez ktoré 
prechádza prevádzkový vodovod. ,,Ďalším pro-
blémom gróbňového vodovodu je fakt, že cestou 
zo Zámockého námestia je na naň pripojená aj 
splašková kanalizácia," dodal primátor mesta. 
Prevádzka vodovodu je podľa StVPS nerentabilná 
aj z dôvodu nutnosti viacerých opráv. ,,Vzhľadom 
k potrebe rozsiahlych opráv a nejednoznačnosti 
vo vlastníctve rozvodného potrubia nie je z tech-
nického hľadiska v našich možnostiach ďalej za-
bezpečovať prevádzku vodovodu a zodpovedať 
za škody na majetku iných osôb," vyjadrila sa 
Slavomíra Vogelová. Podľa nej teda StVPS nemá 
záujem pokračovať v dodávke úžitkovej vody pre 
Gróbňu a pristupuje k úplnej odstávke prevádzky.
S odstávkou nesúhlasí viacero majiteľov pozem-
kov v záhradkárskej oblasti Gróbňa. Jedným z 
nich je Jaroslav Přibyl, ktorý pre Kremnické noviny 
poskytol svoju odpoveď na oznámenie o vypo-
vedaní zmluvy, ktoré StVPS doručila zákazníkom 
29. októbra 2020. V nej vyjadruje svoj nesúhlas s 
odstavením vodovodu. ,,Naši predkovia vodovod 
isto nebudovali len pre potreby mincovne, kto-
rá si vodu mohla ťahať aj z blízkeho potoka, ale 
skôr ako systém protipovodňových opatrení, aby 
sa voda zo Skalky, Krahúl zachovala bezpečne v 
krajine a nesústredila sa do jedného potoka, kto-
rý spôsobí kalamitu v meste," vyjadril sa Přibyl. 
Podľa primátora Alexandra Ferenčíka však vodo-
vod nemal funkciu ochrany pre povodňami, keď-
že nemá vstupné miesta pre zber vody. Jaroslav 
Přibyl ďalej apeluje na vodárov, aby pristúpili k 
oprave chybných častí vodovodu a zachovali ho 
tak aj pre ďalšie generácie.
Záhradkárom, ktorí úžitkovú vodu na Gróbni vy-
užívali, zostáva ešte možnosť pripojiť sa na bež-
ný vodovod na pitnú vodu. ,,Niektorí záhradkári si 
vodu vyriešili vrtom a studňou," povedal primátor 
mesta.

Systém 
rozvodu 
Gróbňové-
ho vodo-
vodu, zdroj: 
pamiatky.sk
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Poslanci schválili zvýšenie poplatkov za odpad na 
tretí pokus
Na decembrovom mimoriadnom zasadnutí mest-
ského zastupiteľstva, ktoré sa z hygienických dô-
vodov uskutočnilo per rollam, poslanci schválili 
nové VZN o o miestnom poplatku za komunálny 
a drobný stavebný odpad. 

Zvyšovanie nákladov za zneškodnenie odpadu 
na skládkach TKO, ktoré sa týka celého Slovenska, 
sa odrazí aj na poplatkoch za odpad pre obyva-
teľov Kremnice. Ročná platba sa pre Kremničanov 
od nového roka zvýši z 20,98 eur na 30 eur. Zme-
ny sa dotknú aj podnikateľov v gastro priemys-
le. Majitelia reštauračných, kaviarenských a iných 
pohostinných služieb mali doteraz zľavu 63%, tá 
sa od januára zníži na 50%.
Poslanci dostali prvý návrh na zvyšovanie po-
platkov už koncom minulého roka. Návrh vtedy 

Veronika Chrienová

NAŠE MESTO

Vyhlásenie poslanca M. Novodomca k vzdaniu sa mandátu

Milí Kremničania, 
po 6 rokoch vo funkcii poslanca Mestského zastupiteľstva v Kremnici, ktorú som žil zodpovedne a 
profesionálne, som sa rozhodol k 31.12. 2020  vzdať mandátu. Pred dvomi rokmi som plný plánov a 
nadšenia kandidoval na primátora. Ako neúspešný kandidát na primátora, no úspešný na poslanca, 
som veril, že veci v Kremnici sa musia zmeniť, investície a rozvoj sa rozbehnú a vedenie mesta zúročí 
opätovné zvolenie. Chystal som sa budovať, no žiaľ musel som len nezmyselne a zbytočne bojovať. 
Za 6 rokov som počul nespočetne krát slovo „NEDÁ SA“, čo s mojím „SKÚSIM“ nemá nič spoločné.  
Moje rozhodnutie ovplyvnilo viacero, pre mňa nesprávnych krokov a nečinnosti, s čím sa moje ďal-
šie pôsobenie vo funkcii stáva nezlučiteľné. Samospráva venuje veľa pozornosti Skalke, ale chýba 
rozvoj a energia pre mesto, kde žijú občania. Po 6 rokoch nevidím novú bytovú výstavbu, napriek 
tomu, že internát nepočujúcich zíva roky prázdnotou a mesto bolo nečinné. Hlavná cesta mestom 
1/65 je  nebezpečnejšia a nevidno žiadne pokroky k zmene tohto stavu. A mohol by som pokračovať 
témami seniorov a stacionára, kúpaliskom Katarína, neskolaudovanou telocvičňou, zvyšovaním po-
platkov bez hľadania úspor v systéme, prenájmom pozemkov na Štóse cudzím namiesto Mestským 
lesom a ďalšie. 
Milí Kremničania, nekončím ako porazený, či urazený, skôr ako sklamaný a znechutený z nelichotivé-
ho stavu v meste, ktorý žiaľ sám nezmením. Môžem písať, kritizovať, vystupovať a hlasovať proti, ale 
bez Vás a Vašej podpory to nedáme. Mojím rozhodnutím, ktoré som dlhšie zvažoval, sa dištancujem 
od upadajúceho stavu v Kremnici, pretože hoc som demokrat, nechcem brať osobnú ani kolektívnu 
zodpovednosť za zlé a nesprávne rozhodnutia mesta. Som človekom kompromisu, ale s hranicami 
a jasným cieľom robiť dobré a dobro pre všetkých a spoločne. Úprimne a pokorne zvážim, či to za 
dva roky neskúsim na primátora ešte raz! Prajem všetkým veľa radostí a dobra.

Martin Novodomec, poslanec MsZ

Priestor pre volených predstaviteľov samosprávy

neprešiel, tak ako ani v októbri tohto roku. Nové 
VZN tak poslanci schválili na tretí pokus.
Za zvyšovaním poplatkov stoja najmä legislatív-
ne zmeny, ktoré dvíhajú náklady mesta za zne-
škodnenie odpadu. Poplatok za uloženie odpadu 
na skládke sa v roku 2021 zvýši o 6 eur na tonu 
( z 12 eur na 18 eur), predpokladá sa aj zvýše-
nie poplatku za zneškodnenie odpadu, ktorý je 
momentálne 42 eur na tonu. Podľa vedúcej tech-
nických služieb Lucie Királyovej by sa mal tiež za-
vádzať nový poplatok za uloženie odpadu pred 
skládkovaním vo výške 72 eur. ,,Celkovo sa po-
platky zvýšia z 54 eur na 132 eur na tonu odpa-
du," dodala Királyová. 
V roku 2020 podľa Lucie Királyovej môže byť mes-
to na odpadovom hospodárstve v strate 72 tisíc 
eur. Keby sa poplatky nezvýšili, v budúcom roku 

OOCR Stredné Slovensko a 
BBSK dofinancujú skibus 
aj úpravu bežeckých tratí
Veronika Chrienová, foto: Ivan Čillík

Členstvo v OOCR Stredné Slovensko prinesie 
mestu Kremnica aj v roku 2021 množstvo zaují-
mavých spoluprác. Už v zimnej sezóne OOCR a 
Banskobystrický samosprávny kraj pomôžu s fi-
nancovaním úpravy bežeckých tratí a skibusu.

Na úpravu tratí mestu organizácia prispeje 3000 
eur, skibus bude dofinancovaný sumou 1485 eur, 
čo je polovica celkovej straty.
Začiatkom roka by podľa Barbory Rekšákovej z 
OOCR Stredné Slovensko malo v Kremnici prebe-
hnúť podujatie Sánkovačka, v rámci ktorého by 
si okrem sánkovania mohli návštevníci prezrieť 
výrobky lokálnych remeselníkov. Podujatie by sa 
podľa snehových podmienok a vývoja pandémie 
mohlo uskutočniť v januári alebo vo februári.
V letnej sezóne OOCR Stredné Slovensko opäť plá-
nuje organizáciu obľúbených nočných prehliadok, 
ktoré mali v Kremnici svoju premiéru tento rok. 
Tematika prehliadok sa posunie od stredoveku 
k novodobým dejinám. ,,V nadchádzajúcej se-
zóne bude témou prehliadok Slovenské národné 
povstanie," uviedla Barbora Rekšáková. Okrem 
nočných prehliadok bude OOCR v spolupráci s 
Martinom Varhaňovským organizovať prehliadky 
Kremnice spojené s degustáciou vín. Pokračovať 
chce OOCR aj v projekte Banícky expres, ktorý 
v lete 2020 prilákal množtsvo návštevníkov. Vlak 
podľa Barbory Rekšákovej bude premávať aj z 
Kremnice do Banskej Štiavnice, konkrétna trasa 
však ešte nie je známa.
Banskobystrický samosprávny kraj v roku 2021 
podporí významné podujatia Kremnické gagy a 
Kremnická vínna slávnosť. 
Podľa Barbory Rekšákovej z OOCR Stredné Slo-
vensko by organizácia mala v budúcom roku fi-
nančne podporiť zakúpenie nabíjačiek na elek-
trobicykle. Tie by mali byť podľa viceprimátorky 
Ivety Ceferovej umiestnené pri Relax centre na 
Skalke.
BBSK podľa Ivety Ceferovej v budúcom roku za-
financuje dobudovanie cyklotrasy na Skalke. ,,V 
spolupráci s OOCR Stredné Slovensko máme zá-
ujem o rozšírenie cyklotrás na Skalke, ktoré budú 
smerované aj k lokálnym predajcom v okolí Krem-
nice," dodala.

by deficit mohol dosiahnuť 180 tisíc eur. 

Zmeny sa týkajú aj poplatkov za drobný staveb-
ný a množstevný odpad
Kým doteraz bol poplatok za drobný stavebný 
odpad bez škodlivín 0,02 eur na kilogram, nové 
všeobecne záväzné nariadenie sumu zdvihlo na 
0,065 eur. Zvýšila sa tiež suma za liter odpadu pri 
množstevnom zbere z doterajších 0,0129 eur na 
0,02 eur. 
Najväčšia zmena v odpadovom hospodárstve 
sa v roku 2021 bude týkať kuchynského odpadu. 
Ten bude musieť mesto po novom triediť povinne. 
,,Všetko potrebné k triedeniu kuchynského odpa-
du plánujeme vyriešiť prostredníctvom dotácií," 
povedala Lucia Királyová. 

Zvoz komunálneho odpadu počas vianočných 
sviatkov a Silvestra
Mestský úrad Kremnica, 
oddelenie technických 
služieb, upozorňuje ob-
čanov mesta Kremnica 
na zmenu zberu komu-
nálneho odpadu z rodin-
ných domov počas Via-
nočných sviatkov v roku 
2020 a Silvestra.

VIANOČNÉ SVIATKY - 
/ 52. týždeň /

Zber vozidlom MAN - kuka, ktorý sa pravidelne 
vykonáva v dňoch pondelok, utorok a streda  sa 
bude realizovať nasledovne:

v pondelok 21. 12. 2020  –  pracovný deň - zvoz
v utorok 22. 12. 2020  –  pracovný deň - zvoz
v stredu 23. 12. 2020  –  pracovný deň - zvoz

Zber malým vozidlom Piaggio, ktorý sa pravidel-
ne vykonáva v dňoch streda, štvrtok a piatok sa 
bude realizovať v dňoch pondelok, utorok a stre-
da nasledovne:

Namiesto stredy  23. 12. 2020  v pondelok   21. 12. 

2020  –  pracovný deň - zvoz
Namiesto štvrtku  24. 12. 2020  v utorok 22. 12. 
2020  –  pracovný deň - zvoz
Namiesto piatku   25. 12. 2020  v stredu 23. 12. 
2020  –  pracovný deň - zvoz

Silvester - JANUÁR 2020 - / 53. týždeň /
   
Zber vozidlom MAN - kuka, ktorý sa pravidelne 
vykonáva dňoch pondelok, utorok a streda  sa 
bude realizovať nasledovne:

v pondelok 28. 12. 2020  –  pracovný deň - zvoz
v utorok 29. 12. 2020  –  pracovný deň - zvoz
v stredu 30. 12. 2020  –  pracovný deň - zvoz

Zber malým vozidlom Piaggio, ktorý sa pravidel-
ne vykonáva v dňoch streda, štvrtok a piatok sa 
bude realizovať v dňoch pondelok, utorok, streda 
nasledovne:

Namiesto stredy 30. 12. 2020  v pondelok   28. 12. 
2020  –  pracovný deň - zvoz
Namiesto štvrtku  31. 12. 2020  v utorok       29. 12. 
2020  –  pracovný deň - zvoz
Namiesto piatku    01. 01. 2021  v stredu       30. 12. 
2020  –  pracovný deň - zvoz
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ZÁHRADKA – oáza pokoja a oddychu
Rok 2020 sa už od svojho začiatku vo všetkých 
sférach vyvíja tak, ako by sme si ani v najhoršom 
scenári neželali. Mám na mysli pandémiu Covid 
19, ktorá začiatkom roka postihla skoro celý svet. 
S týmto skrytým nepriateľom sme museli a aj v 
súčasnosti musíme bojovať aj my ,,záhradkári“. 
Výročná schôdza Základnej organizácie Sloven-
ského zväzu záhradkárov Kremnica sa mala pô-
vodne uskutočniť v mesiaci marec, ale z dôvodu 
protikovidových opatrení vlády bola táto presu-
nutá na mesiac júl. Na tejto schôdzi si členovia ZO 
SZZ Kremnica okrem iného odhlasovali aj usku-
točnenie viacerých akcií, ale tieto bohužiaľ museli 
byť zrušené a to z dôvodu, že ich zrušil buď samot-
ný usporiadateľ ( Agrokomplex Nitra a pod. ) ale-
bo na doporučenie Regionálneho úradu verejného 
zdravotníctva so sídlom v Žiari nad Hronom sme ju 
zrušili my ( Kremnické jablko ). Je mi úprimne ľúto, 

Miroslav Fiala, predseda ZO SZZ

že sa takéto akcie nemohli uskutočniť, ale na dru-
hej strane je naše zdravie prednejšie a ešte nie je 
všetkým dňom koniec. 
Ale aj nepríjemný Covid 19 mal pre nás záhrad-
károv svetlú stránku a to v podobe toho, že pri už 
spomínaných opatreniach vlády ľudia začali vo 
väčšej miere chodiť do záhrad, pracovať na po-
zemkoch, upravovať ich ako aj zveľaďovať si svoje 
chatky. A tak to má byť, veď záhradka nie je na to, 
aby bola zarastená trávou a burinou ale je na to, 
aby sme zem obrábali a následne sa tešili z úrody, 
ktorú nám dá. A tohto roku si myslím, že úroda bola 
dobrá a to nielen zo zeme ale aj na stromoch. 
Tu sme na základe požiadaviek samotných zá-
hradkárov po ročnej odmlke  v septembri začali s 
mletím a lisovaním ovocia pre svojich členov ale aj 
tých, ktorí nie sú členovia SZZ. Následne v mesia-
ci október sme začali v našej pálenici pretavovať 

hrušky, jablká a slivky do stavu tekutého. O tieto 
činnosti sa tohto roku starajú pp. Dušan Štyri, Jaro-
slav Murgač a Milan Miškóci. Som presvedčený, že 
všetci, ktorí už boli, ale aj tí, ktorí ešte len prídu vy-
konať ,,pálenie“ odišli, ale aj odídu spokojní a od-
nesený destilát im padne na zdravie.
Teraz, keď čítate tieto riadky, už sú naše záhrad-
ky pripravené na zimný spánok a my záhradkári 
sa už tešíme na jar 2021. Tu by som sa chcel veľ-
mi poďakovať všetkým tým, ktorí sa podieľali na 
prácach vo svojich záhradkách a vyzvať tých, ktorí 
sa ešte z nejakých dôvodov nerozhodli na svojich 
záhradkách pracovať, aby tak začali a tým spravili 
niečo aj pre svoje zdravie.  
Na záver mi dovoľte nie len našim členom, ale 
všetkým ľuďom popriať príjemné prežitie vianoč-
ných sviatkov, veľa úspechov a zdravia do nového 
roku 2021. 

Máme obnovený pamätník a na obnovu ďalšieho sa tešíme
Chcem ako Kremničan vysloviť poďakovanie a oce-
niť všetkých, ktorí prispeli k tomu, že sa po vyše 
16-tich rokoch od poškodenia podarilo obnoviť pa-
mätník padlým Kremničanom v 1. svetovej vojne. 
Pamätník sa opätovne zaskvel v celej svojej kráse 
a dôstojnosti na pôvodnom mieste v Partizánskej 
doline pri Anna kaplnke. Pamätník bol poškodený 
živelnou udalosťou,  pádom stromu pri víchrici v roku 
2006. Bola to akoby rana z minulosti, lebo pamätník 
bol už vtedy dosť poškodený jednak zubom času, 
ale aj vandalmi, ktorí po roku 1990 z neho postup-
ne poodlupovali takmer všetky mosadzne menov-
ky s menami padlých Kremničanov, čo dovtedy 
za takmer 70 rokov existencie  nikoho ani len ne-
napadlo. Zvlášť by som chcel vyzdvihnúť zásluhy 
Miestneho odboru Matice slovenskej v Kremnici na 
tejto obnove a osobitne jeho predsedu pána Mila-
na Rybárskeho. Podľa mojich poznatkov práve pán 
Rybársky svojím neúnavným úsilím aj neodbytno-
sťou najviacej prispel k tomu, že sa podarilo myš-
lienku obnovy pamätníka padlým Kremničanom v 
1. svetovej vojne pretaviť do reality. Keď bude na jar 
dokončená úprava okolia, tak sa môžeme tešiť na 
ďalší pekný cieľ príjemných vychádzok spojených s 

Anton Vaský, foto: KN

poznávaním našej histórie. Ostáva nám len dúfať, že 
sa tento pamätník nestane opätovne cieľom a obe-
ťou vandalov.
Ako záujemcu o históriu nášho mesta ma potešila 
správa, že sa pripravuje aj rekonštrukcia ďalšieho 
významného pamätníka v našom meste, a to pa-
mätníka padlým Kremničanom v 2. svetovej vojne, 
ktorý sa nachádza v Dolnom parku pri futbalovom 
ihrisku. V súčasnosti je tento pamätník v rámci prí-
pravy na rekonštrukciu už odstrojený, takže sa na 
jeho vrchole už nenachádza päťcípa hviezda z me-
deného plechu, ktorá tam bola až doposiaľ. Prešiel 
a pozrel som si  mnohé obdobné pamätníky v iných 
mestách a obciach padlým obyvateľom Slovenska 
počas 2. svetovej vojny a SNP, ale ani na jednom 
pamätníku som už neobjavil päťcípu hviezdu. Spra-
vidla boli nahradené slovenským znakom v rôznom 
prevedení. Päťcípe hviezdy možno stále nájsť na pa-
mätníkoch venovaných padlým príslušníkom Červe-
nej armády, čo je možné akceptovať. Avšak pamät-
ník v Dolnom parku nie je nijako spojený s padlými 
príslušníkmi Červenej armády, ale je venovaný pad-
lým Kremničanom v 2. svetovej vojne. Je mi známe, 
že niekoľko obetí je v blízkosti tohto pamätníka aj 

pochovaných. Verím, že v rámci prebiehajúcej rekon-
štrukcie zodpovední činitelia už nepočítajú s opätov-
ným osadením päťcípej hviezdy na tento pamätník 
a táto bude nahradená symbolom zodpovedajúcim 
demokratickým hodnotám, ku ktorým sa naša kra-
jina hlási.  Aj keď sa určite aj v Kremnici nájdu ľudia, 
ktorým päťcípa hviezda na pamätníku neprekážala 
a s mojím názorom, že päťcípa hviezda na tento pa-
mätník nepatrí, sa nestotožňujú, som presvedčený, 
že väčšina obyvateľov nášho mesta je za to, aby 
hviezda bola nahradená iným symbolom, povedz-
me slovenským znakom, s čím sa na podobných 
pamätníkoch stretávame najčastejšie.  
Ako určitú zaujímavosť chcem ešte uviesť, že tie-
to dva pamätníky spája aj zaujímavá okolnosť, a 
to že došlo pri nich k zmene ich pôvodného účelu. 
Dôvody aj obdobia, keď k tomu došlo boli rozdielne 
a dodnes nie sú všetky fakty presne známe. Tieto 
pamätníky tak názorne predstavujú a stelesňujú aj 
rozporný a zložitý vývoj našej krajiny v 20. storočí 
a môžu slúžiť aj pre pedagogicko-výchovnú činnosť 
v rámci výučby dejín. Len si to vyžaduje presné po-
znanie faktov a výklad histórie na základe demo-
kratických princípov a hodnôt. 
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3D tlačiareň na škole
Výzva vyhlásená  Nadáciou ZSE pod názvom Vý-
nimočné školy, bola zameraná na rozvoj digitálnych 
zručností žiakov vo vyučovacom procese. Nadácia 
prispieva k zlepšovaniu vzdelávacieho procesu na 
Slovensku. Podporuje učiteľov, ktorí majú motiváciu 
učiť zaujímavo a chcú inšpirovať svojich žiakov a 
kolegov.
Projekt pod názvom Kúzelná fyzika, pre ktorý sme 
získali financie v hodnote 1100 eur na zakúpe-
nie 3D tlačiarne, je zameraný na rozvoj digitálnych 
zručností žiakov a pedagógov. V rámci prípravy 
pokusov budú môcť žiaci použiť z 3D tlačiarne jed-
noduché pomôcky na realizáciu vlastných žiackych 

experimentov, čím budú meniť podmienky pokusov 
a tým rozvíjať kritické myslenie, prácu v skupinách 
ako kooperatívne učenie. V aktivitách bude pre-
biehať rovesnícke učenie, kde budú starší žiaci učiť 
mladších. V projekte, aj keď je zameraný prioritne 
na predmet fyzika, sa rozvíja informatické myslenie 
žiakov, ich technické zručnosti. Pri realizácii experi-
mentov žiaci pri práci v skupinách spolupracujú v 
tíme, rozvíjajú logického a kritického myslenie. Tým, 
že pomocou 3D tlačiarne vieme podmienky poku-
su meniť, u žiakov podporujeme možnosť kriticky a 
kreatívne myslieť a do vyučovacieho postupu vná-
šame praktické zážitky.

ZŠ na Angyalovej ulici

Prianie z Novaškovej ,,Novej školy“
U nás, na NOVEJ ŠKOLE, v tomto náročnom obdo-
bí prebieha prezenčná výučba na prvom stupni. Aj 
napriek prísnym epidemiologickým opatreniam sa 
z učenia tešíme, tvoríme a zažívame mnoho zážit-
kov. 
Učením sa podľa daltonského plánu u našich žia-
kov nielen rozvíjame samostatnosť, zodpovednosť 
a spoluprácu, ale aj prinášame zážitkové tematické 
vyučovanie, a tak môžeme byť chvíľu indiánmi, pi-
rátmi, byť v krajine zázrakov, či zažiť si  Halloween.

V tomto predvianočnom období sme si vyzdobili 
stromčeky, plníme adventné úlohy, v Mikulášskej 
dielničke sme vyrobili vianočné ozdoby z hliny a 
netrpezlivo čakali na príchod Mikuláša. A ten aj pri-
šiel, a to nielen v zastúpení nášho pána riaditeľa. 
Azda najväčším zážitkom bol príchod Mikuláša pre 
našich prváčikov, ktorí majú od začiatku školského 
roka za sebou azda najväčší kus práce. Dnes už sú 
z nich ozajstní školáci, ktorí vedia čítať a písať prvé 
slová i vety. Veľmi sa z nich tešíme. 

ZŠ na Angyalovej ulici

V tomto náročnom období sme nezabudli ani 
na našich predškolákov a potešili ich vianočným 
prekvapením. 
Pre našich žiakov vytvárame príjemnú a podnetnú 
atmosféru s dôrazom na bezpečnosť. Touto cestou 
patrí veľká pochvala našim žiakom, ktorí dodr-
žujú pravidlá a učenie sa v rúškach zvládajú úplne 
skvelo. Buďme takí dôslední všetci. 
Pekné vianočné sviatky praje celá NOVÁ NOVAŠ-
KOVA ŠKOLA.

Predvianočná tvorba žiakov ZŠ Pavla Križku
Šarlota Knappová

Modlitba
Pane Bože, prosím Ťa za veľa veci, za ktoré 
Ťa prosí asi veľa ľudí a sú stále tak veľmi 

dôležité. Najdôležitejšia vec je pravdaže lás-
ka. Myslím si, že je najdôležitejšia preto, lebo 
na svete existuje ešte stále toľko veľa detí a 
ľudí, ktorí majú pocit, že nie sú milovaní. Majú 
pocit,  že ich rodina opustila, že sa nemajú o 
koho oprieť a povedať im, čo majú na srdci. 
Pre takýchto ľudí sa každý deň modlím. Pre 
ľudí, ktorí si myslia, že už žiadnemu človeku 
na nich nezáleží. Modlím sa za to, aby si to 
nemysleli. Aby mali dôvod si to nemyslieť. 

Aby každý z týchto ľudí mal pri sebe člove-
ka, ktorý ich podrží v tých najviac náročných 
situáciách. A ľudia, ktorí takýchto ľudí majú 

okolo seba, majú veľké šťastie. Ja mám 
šťastie tiež. A za to ti ďakujem. Amen.

Ciara Hella Fellahová
Modlitba za moju starkú

Pane Ježišu Kriste,
viem, že to je už dávno,

odkedy si si jej dušu zobral.
Ale chcem, aby si jej toto odovzdal.

Starká moja jedinečná,
môj anjel strážny.

Budem ťa milovať navždy,
v prítomnosti aj v budúcnosti.

Bolo mi veľmi smutno,
ale iba chvíľu.

Ak sa pýtaš, prečo iba chvíľu,
tak to preto, lebo viem,

že niekde tam zhora sa pozeráš
a myslíš na mňa každú chvíľu.

Pane Bože, nehnevám sa,
verím, že tu dolu si svoje poslanie splnila.

A preto si si ju vzal k sebe,
kde viem, že bude veľmi potrebná.

Čistú dušu mala,
najčistejšiu zo všetkých.

A taktiež viem,
že si si ju obľúbil.

Amen.

Katarína Dobiasová
Modlitba za deti 

Pane Náš, prosím Ťa,
ochráň všetky deti na tejto zemi.

Daj, aby mali vždy šťastný úsmev
na detských tváričkách.

Daj každému otca, mamu,
láskyplnú rodinu,

aby vždy cítili teplo domova.
Ochraňuj ich od hladu, zloby,

aby nikdy nezažili vojnu,
nepocítili hnev tejto doby.

Všetky detičky ochraňuj, Pane,
stráž ich cesty, aby boli

vždy plné úsmevu, radosti
a spokojnosti.

Amen.

Jakub Více
Modlitba za rodinu

Dnes píšem modlitbu inú,
ktorú mám pre moju rodinu.

V nej deň čo deň prosím
a v srdci túto túžbu nosím.

Nech dá milý Boh tejto rodine
zdravie, šťastie, lásku v každej hodine.

Milý Bože, veď rodina to je dar,
nech nesúži ju bolesť a svár.

Aby v nej stále pokora vládla
a nepodliehali pokusom diabla.

Aby mali pokoj a mier v duši,
aby im hnev neubral úsmev, čo im tak sluší.

Aby sme boli s Tebou stále spolu,
tak ľahšie odoženieme životnú smolu.

Milý Bože, kladiem Ti vždy večer modlitbu malú,
ochráň pred zlom brata, mňa, otca aj moju mamu.

A ešte k tomu Ťa tíško prosím,
ochráň aj tých, čo v srdiečku stále nosím.

Ďakujem Ti, milý Bože náš,
že nám vždy Svoje SRDCE dáš.

Ďakujem Ti deň čo deň,
že strážiš náš sen.

Ďakujem, že čistá a nekonečná láska Tvoja,
chráni moju rodinu od diablovho nepokoja.

Amen.
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Kniha Posledný Permoník tu bude do Vianoc
Očakávaná publikácia spisovateľky Terezy Oľho-
vej a ilustrátorky z Kremnice Evy Škandíkovej je už 
na svete. Knižku prispievatelia, ktorí projekt pod-
porili cez startlab.sk, dostanú ešte pred Vianoca-
mi. Publikáciu je možné si objednať aj na faceboo-
kovej stránke Posledný permoník.
Bohato ilustrovaná kniha o kremnických permoní-
koch určite poteší deti aj dospelých.

O čom je kniha?
Staroveké kremnické povesti hovoria, že permoníci 
sú škriatkovia, ktorí sprevádzajú baníkov v pod-
zemí.
Po takmer tisícročí v dôsledku plienenia prírodných 
zdrojov a neprimeranej ťažby sa mnohí z permo-
níkov odsťahovali do už nefunknčných štôlni v 
susedných mestách- neďalekej Banskej Štiavnice, 
Hodruše a Novej Bane. No jeden Permoník zostal 
sám v starej kremnickej štôlni situovanej v Prepad-
lisku Šturec.
Sám je aj osemročný Adam. Koncom leta sa pres-
ťahoval s rodičmi z Bratislavy do Kremnice, navyše 
do dvojgeneračného domu k babičke a dedovi. 
Adam si veľmi ťažko zvyká na nové prostredie, na 
babičkin marhuľový džem so šupkami a na nudné 
reči svojho deda- vyslúžilého baníka. Lezú mu na 
nervy aj noví spolužiaci, hlavne nepríjemný Marcel.
Jedného dňa Adam náhodou objaví v štôlni krem-
nického Permoníka. Permoník ho prevedie pod-
zemnými chodbami pod Kremnicou a ukáže mu aj 
tajný vchod, ktorý vedie do pivnice ich domu. Per-
moník cestu pozná, lebo si k Adamovmu dedovi 
bežne chodí čítať dennú tlač.
Adam Permoníka presvedčí, že prievan uší, na kto-
rý trpí treba liečiť v ORL ambulancii a prehovorí ho, 
aby po dlhých stáročiach v podzemí vyšiel medzi 
ľudí.
Permoník mu ukáže svoje zázračné schopnosti, 

premení sa na človeka a v tejto maskovanej po-
dobe spoznáva súčasnú Kremnicu a výdobytky 
modernej doby ako sú zákusky, pouličné osvetle-
nie, alebo fitnescentrum.
Adam skrze Permoníka zase spozná Lakomého 
haviara, Bieleho hada, Čierneho rytiera a mnoho 
iných postáv zo starovekých kremnických legiend. 
Každý z nich má svoj osud a žije, dobre maskova-
ný a skrytý pred svetom.
Vďaka týmto nezvyčajným kamarátom Adam od-
halí čaro Kremnice, Porozumie si so spolužiakom 
Marcelom a dokonca si získa srdce obľúbenej 
spolužiačky Julky zo 4.A.
Knižka je určená pre deti od 8 rokov, ale podľa 
čítaní s našimi deťmi vieme, že rovnako poteší a 
zaujme deti už od 4 rokov, ktorým knižku prečítate 
vy, ich rodičia. Garantujeme, že sa pritom zabavíte 
aj vy.

KN, zdroj: StartLab

O autorkách
Eva Škandíková - ilustrátorka
Študovala reštaurovanie, ale začala ilustrovať.
Z kníhkupectva vždy odíde s nejakou ilustrovanou 
knižkou, aj keď jej doma police praskajú vo šví-
koch. 
Chová krevety a jednu rybičku, ktorú nikdy nevie 
nájsť. 
Rada deťom číta strašidelné príbehy a potom sa 
s nimi bojí.
Nechce sa jej variť, radšej by kreslila.
Ako malá veľmi rada chodila do kremnickej cuk-
rárne Permoník. Najradšej mala kávové zrno.  
Odkedy začala ilustrovať túto knižku, jej najmlad-
šie dieťa stále vyčkáva a hľadá Permoníka. 
V Kremnici žije od nepamäti.
So spisovateľkou Terezou sa pozná, odkedy jej se-
stra chodila s jej bratom. 

Tereza Oľhová – spisovateľka
Študovala scenáristiku, ale začala písať knihy. 
Do kníhkupectva už nechodí, lebo má doma hŕbu 
knižiek, ktoré nestíha čítať.
Na chalupe chová myši, pavúkov, krtka a kocúra 
Mňauka od susedov.  
Rada deťom číta smiešne príbehy a potom sa s 
nimi smeje. 
Varí, len keď má pre koho. Rozmýšľa, aj keď ne-
musí.
V cukrárni si vždy vyberá našľahané bomby. Naj-
radšej má veterník.   
Knihu písala sama na chalupe v tme a zime. Kúrila 
si v piecke a pripadala si trochu ako Permoník.   
Do Kremnice cestovala za svojím prvým frajerom, 
potom na Kremnické Gagy. Teraz tam chodí s deť-
mi na návštevu k ilustrátorke Eve. 
S ilustrátorkou Evou sa pozná, odkedy jej brat cho-
dil s jej sestrou.  

Zlatá zberateľská eurominca v nominálnej hodnote 100 eur - Nitrianske knieža Svätopluk II.

Vzhľadom na aktuálnu epidemiologickú situáciu a 
s ňou spojené opatrenia sa slávnostná sprievod-
ná akcia k prvému dňu predaja zlatej zberateľskej 
mince v nominálnej hodnote 100 eur s motívom 
,,Nitrianske knieža Svätopluk II.“ nekonala. Predaj 
zberateľskej mince bol spustený dňa 2.12. 2020.

Veľkomoravské knieža Svätopluk I. pred svojou 
smrťou rozdelil vládu v krajine medzi synov. Mladší 
Svätopluk II. sa stal s najväčšou pravdepodobno-
sťou údelným kniežaťom v Nitriansku. Bol podria-
dený staršiemu bratovi – veľkomoravskému knie-

žaťu Mojmírovi II. (894 – 906). Svätopluk II., ktorého 
podporoval markgróf bavorskej Východnej marky 
Aribo, sa v roku 898 vzbúril proti bratovi. Cisár Ar-
nulf poslal nitrianskemu kniežaťu na pomoc mark-
grófa Ariba a markgrófa Liutpolda, ktorý spravoval 
bavorskú Severnú marku (Nordgau) a Korutánsko. 
Liutpold a Aribo s veľkým bavorským vojskom pli-
enili veľkomoravské územie. Na začiatku roka 899 
Bavori zopakovali pustošivú výpravu, ale Sväto-
plukovej porážke nezabránili. Mojmír uväznil brata 
na niektorom z hradov, odkiaľ ho vyslobodila tret-
ia bavorská výprava. Svätopluk II. bol nitrianskym 
kniežaťom len necelých 5 rokov (894 – 899). Jeho 
odboj v rokoch 898 – 899 veľkomoravský štát 
dokázal prekonať.
Na základe verejnej anonymnej súťaže o návrh 
zlatej zberateľskej mince v nominálnej hodnote 
100 eur s motívom „Nitrianske knieža Svätopluk II.“ 
vyberala odborná komisia z pomedzi jedenástich 
výtvarných prác od jedenástich autorov. Odborná 
komisia odporučila prvú cenu a realizáciu výtvar-
nému návrhu autora Branislava Ronaia. Banková 
rada si však neosvojila názor odbornej komisie a 
na realizáciu schválila výtvarný návrh Mgr. art. Ro-
mana Lugára, na ktorom ocenila najmä originálne 

TS

spracovanie averzu a historické posolstvo zob-
razeného výjavu. Jeho dynamická kompozícia je 
v znamení dvoch zápasiacich postáv bojovníkov 
(Svätoplukových synov). V hornej časti mincové-
ho poľa je v opise názov štátu SLOVENSKO, kto-
rý je oddelený od figurálneho výjavu poloblúka 
dobovej ornamentiky. Reverzu dominuje polfigúra 
sediaceho kniežaťa Svätopluka II. na koni. Reliéfne 
spracovanie zaujímavým spôsobom interpretuje 
jednotlivé materiálové odlíšenia zobrazovaného 
výjavu.
Branislav Ronai získal tiež prvú cenu. Na jeho 
výtvarnom stvárnení averzu je evokácia veľko-
moravského obdobia sprostredkovaná rôzny-
mi dobovými archeologickými nálezmi (religióz-
ne symboly, keramika, rekonštrukcia obranného 
systému hradiska). Celok averzu sa vyznačuje 
kompozičnou vyrovnanosťou a vyváženosťou. 
Reverzu kompozične dominuje portrét mladého 
nitrianskeho kniežaťa Svätopluka II. Jeho vladár-
ska moc je zdôraznená mečom a evokáciami 
archeologických pamiatok. Centrálna kompozí-
cia taktiež napomáha k vyváženosti mincového 
poľa, ktorá je v súlade s kompozíciou averzu.



12/2020
INFORMAČNÝ MESAČNÍK SAMOSPRÁVY

KREMNICKÉ NOVINY 7VIANOCE

V decembri tohto roku sa po skoro 800 rokoch 
bude na oblohe opakovať úkaz, ktorý zaujal troch 
mudrcov - žiariaca hviezda s dlhým chvostom. 
Rozhodli sa ju nasledovať a priviedla ich k mašta-
li, kde ležal narodený Ježiš. Teraz už vieme, že to 
bola konjunkcia dvoch najväčších planét slnečnej 
sústavy Jupitera a Saturna, čo vytváralo obraz 
hviezdy na nočnej oblohe. 
Prežívaný čas adventu, obdobia očakávania 
Vianoc, príchodu Ježiša Krista a samotné Via-
noce budú mať zvláštnu symboliku a spojenie s 
Vianocami, ktoré sa odohrali pred viac ako 2000 
rokmi v Betleheme. S približujúcimi sa sviatkami 
uvažujeme, ako sa čo najlepšie pripraviť. Čo uro-
biť, aby som svoje srdce, dušu pripravil na príchod 
Ježiša Krista? Aj keď už sme zažili viackrát obdo-
bie adventu aj Vianoc. Buďme si istý, že Boh má 
pripravené vždy niečo nové, pre všetkých, ktorí ho 
očakávajú. 
Tohto roku nás nečakajú žiadne veľké nákupy, 
skôr tie najnutnejšie. A to nás pohýna k tomu, aby 
sme si uvedomili, čo je skutočne dôležité, čo sku-
točne potrebujem, po čom skutočne túžim? Aká 
akcia, aký prostriedok by bol najúčinnejší, aby 
som sa čo najlepšie pripravil na príchod Krista.
Keď pozeráme na deti, s akým zanietením dokážu 
odrátavať dni do Vianoc, chceli by sme zažiť niečo 
z tej detskej radosti očakávania. Z tej bezprostred-
nosti a detskej viery. My si možno predstavíme na-
opak všetky tie starosti. Čo všetko treba pripraviť, 

nakúpiť, uvariť, upiecť, vyčistiť... a ešte by som mal 
pamätať aj na svoju dušu? Ale čo je skutočne  to 
najdôležitejšie? Práve tento rok je pre nás výzvou 
a zrkadlom toho, čo je dôležité, čo má skutočnú 
hodnotu.
S príchodom Ježiša Krista do tohto sveta vstúpila 
radosť. Najskôr to bola radosť svätej rodiny – Jo-
zefa a Márie, ktorí prijali dieťa Ježiša. Táto radosť 
sa šíri ďalej - anjeli prichádzajú ku pastierom, aby 
im zvestovali narodenie Spasiteľa. Táto radost-
ná zvesť prichádza až k nám: ,,Prišiel som vám 
oznámiť veľkú radosť...“A tu možno v nás skrsne 
otázka: Prežívam radosť, alebo je to naopak? Čo 
mi bráni v skutočnej radosti, tej hrejivej, pokojnej 
radosti srdca?“ Možno sú to nevyriešené vzťa-
hy, nejaké neodpustenie, alebo dlhotrvajúci spor. 
Možno prežívame obavy - o zamestnanie, o zdra-
vie, o blízkych. Čas adventu, čas očakávania, je 
pre nás časom, kedy náš život môžeme nechať 
prežiariť svetlom prichádzajúceho Krista - Boha, 
ktorý nám chcel byť podobný vo všetkom, okrem 
hriechu. Vstupuje do temnoty tohto sveta, so všet-
kými jeho problémami, ťažkosťami, zápasmi, oba-
vami, prevrátenými hodnotami. Túži priniesť svetlo, 
pokoj a radosť aj do nášho života. Tak ako zapa-
ľujeme každý týždeň ďalšiu adventnú sviecu, nech 
dokážeme odstraňovať z nášho srdca tmu. Či už 
je to tma hriechu, obáv, nepokoja. Lebo tak ako 
poupratujeme celý náš dom pred Vianocami. Mali 
by sme urobiť generálne upratovanie aj v našom 

srdci.  Nie je to vždy jednoduché a ľahké, niekedy 
sa nám do toho ani veľmi nechce. 
Ani cesta troch mudrcov do Betlehema nebola 
ľahká. Nemali GPS navigáciu. Mohli sledovať len 
hviezdu - svetlo, ktoré im dával Pán, aby ho našli.  
Z evanjelia sa dozvedáme, že toto ich hľadanie 
bolo úspešné - našli Spasiteľa. Aj nám Boh dáva 
takéto svetlo, ak ho chceme prijať a nájsť. Možno 
to bude nejaké stretnutie, nejaký povzbudzujú-
ci rozhovor, ktorý nás viac nasmeruje k Ježišovi. 
Alebo to bude ten tichý hlas v našom srdci počas 
modlitby. Alebo iný nežný dotyk lásky, dobrý sku-
tok, ktorý nás úplne dostane. A vtedy si uvedo-
míme bezpodmienečnosť Božej lásky - dobroty, 
ktorá sa dáva všetkým. „...lebo táto radosť bude 
patriť všetkým ľuďom...“ Lk 2,10. 
Prajem vám, milí čitatelia, aby sme dokázali vytr-
vať na ceste hľadania Ježiša Krista počas týchto 
vianočných sviatkov poznačených mnohými zme-
nami, ale predsa s tým istým posolstvom. Aby 
Betlehemská hviezda nezažiarila len na večernej 
oblohe, ale aby sme toto posolstvo lásky sku-
točne prijali a pri pohľade na jasličky si uvedomili, 
že Ježiš, ktorého meno znamená Boh zachraňuje, 
prichádza aj kvôli mne. Nech do srdca prijmeme 
radostnú zvesť anjela, ktorá zaznieva nanovo do 
nášho sveta a nášho času: ,,Dnes sa vám v Dávi-
dovom meste narodil Spasiteľ Kristus Pán.“ 

Jozef Mikula, kaplán

Slovo k Vianociam
BETLEHEMSKÁ HVIEZDA ZNOVA ZAŽIARI

Drahí priatelia, milí Kremničania!
O Božom slove napísal prorok Izaiáš, že zostáva 
naveky. A z tohto Božieho slova sa prostredníc-
tvom anjelov dozvedá celý svet tú úžasnú správu 
o narodení Spasiteľa, ktorý je Kristus Pán. Boli to 
najskôr pastieri, ktorí si povedali: ,,Poďme až do 
Betlehema a pozrime sa, čo sa to stalo, čo nám 
oznámil Pán.“  Poponáhľali sa a keď prišli, ,,našli 
Máriu a Jozefa i nemluvniatko uložené v jasliach.“ 
Neskôr prišli aj králi, mudrci od východu, aby sa 
narodenému Ježišovi poklonili. Dokonca – tak píše 
evanjelista Matúš: ,,otvorili svoje klenotnice a obe-
tovali Mu dary: zlato, kadidlo a myrhu.“
Pastieri počuli o Ježišovi od anjelov a išli sa na 
Neho pozrieť; išli sa presvedčiť na vlastné oči. Po-
tom ,,vyrozprávali, čo im bolo povedané o dieťat-
ku“ Všetko tlmočili ostatným a pridali k tomu vlast-
né svedectvo očitých svedkov. Výsledkom bolo, že 
ľudia, ktorí pastierov počuli, sa tomu „divili“, ale 
nikde sa nehovorí, že aj uverili. Táto správa teda 
mala najväčší vplyv na pastierov, ktorí sa „vrátili, 
oslavujúc a chváliac Boha za všetko, čo počuli a 
videli, ako im bolo povedané.“
Je dôležité počúvať. A pritom sa nesústrediť na po-
sla, alebo sprostredkovateľa správy, ale na posol-
stvo, ktoré prináša. My dnes máme ,,iba“ knihu a 
sprostredkovateľov, ktorí sú iba ľudia – kazatelia, 
učitelia, poslovia... A to je veľmi vážny problém pre 
spoločnosť, ktorá, ako sa zdá, trpí celospoločen-
skou poruchou pozornosti. Aké je len jednoduché 
nepočuť Božie slovo, pretože prichádza skrze tak 
nepôsobivé nástroje – farárov, učiteľov či ďalších 
poslov. 
Čo zo svedectva pastierov môže byť pre nás po-
naučením je, že sprostredkovateľ je poslom, ale nie 
je posolstvom. Pastieri nemali v staroveku žiadne 
spoločenské postavenie, a predsa prinášajú dôle-
žité a pravdivé vianočné posolstvo. Dajme si pozor, 
milí priatelia, na to, aby nám kvôli chybnej povahe 
poslov, nič nebránilo počúvať. Aby sme neprepo-
čuli to, čo je pre nás neraz životne dôležité. Príkla-
dom nám v tomto môže byť azda najdôležitejšia 
betlehemská postava – Mária. Ako ona počúvala 
Božie slovo. Mária si toto všetko, čoho bola sved-
kom, zachovala a premýšľala o tom v srdci. Ona 

to vnútorne prežíva, snaží sa to všetko pochopiť 
a raduje sa z toho. Ak nebudeme ako Mária, ak 
nebudeme robiť obidve veci, premýšľať o Božom 
slove a zachovávať ho v srdci, nebudeme sku-
točne počuť jeho odkaz. Neprenikne nás, nepoteší, 
nepresvedčí a nezmení nás.
Pastieri mali spočiatku strach. Nič nezvyčajné. Lebo 
keď sa človek dostane do Božej blízkosti, alebo hoci 
len do blízkosti Božích anjelov, prichádza úzkosť a 
strach. Nám takisto nie sú strach a úzkosť cudzie. 
Bojíme sa odmietnutia a zlyhania. Ale ak by nás 
úplne naplnila Božia láska, nezáležalo by nám na 
tom, čo si myslia druhí ľudia. Bojíme sa budúcnosti, 
ale keby sme naozaj poznali Boha a vedeli, že má 
všetko pod kontrolou, dôverovali by sme Mu. Nebáli 
by sme sa dokonca ani smrti, pretože by sme ve-
deli, že budeme navždy s Ním. 
Pastieri zakúsili hrôzu, keď pred nimi stáli anjeli, lebo 
každý človek sa cíti byť ohrozený v prítomnosti 
svätého Boha. Ale anjeli zároveň prinášajú ohro-
mujúci správu: Už sa viac nebudete musieť báť, ak 
sa aj vy zahľadíte na to, na čo vám ukazujeme a 
čo vám zvestujeme: ,,Nebojte sa, veď zvestujem 
vám veľkú radosť, ktorá bude všetkému ľudu, lebo 
narodil sa vám dnes v meste Dávidovom Spasiteľ, 

ktorý je Kristus Pán.“
To je slovo života, evanjelium, tá dobrá správa, na 
ktorú máme a musíme aj my hľadieť: Narodil sa 
Spasiteľ. Keď sa chceš zbaviť strachu z odmieta-
nia či zlyhania, keď chceš byť naplnený Jeho lás-
kou, keď túžiš po odpustení, musíš prijať túto dob-
rú správu pre tvoj život. Narodil sa aj tvoj Spasiteľ, 
mocný Kristus Pán, ktorému môžeš veriť a dôve-
rovať vo všetkom. Preto počúvajme, vnímajme 
a premýšľajme. Zachovávajme si toto všetko vo 
svojich srdciach.
Na záver mi dovoľte všimnúť si ešte jednu po-
stavu z Betlehema. Postavu nevýraznú, a predsa 
veľa vypovedajúcu. Ide o postavu istého hostin-
ského, ktorý od dverí kričí: ,,Choďte preč, nemá-
me miesta dosť, sotva sa vyspím sám...“ Skúsme 
premýšľať aj o ňom. O hostinskom, ktorý nenašiel 
pre Ježiša miesto počas prvých Vianoc. Napriek 
tomu ani jeho čin nezabránil Ježišovmu narodeniu. 
Nezastavil Boží plán, ktorý mal Boh so svetom i s 
každým človekom. Postoj hostinského poškodil iba 
jeho samého. Prišiel o výsadu poskytnúť prístrešie 
Božiemu Synovi počas Jeho narodenia. 
To isté platí aj pre nás. Ak si neurobíme čas na 
priblíženie sa k Ježišovi, prídeme o možnosť spo-
znať svojho Spasiteľa. Stratíme to najvzácnejšie. 
Buďme ako pastieri. Alebo ako Mária. Pastieri i 
Mária počuli radostné posolstvo od anjelov. Ich 
reakciou bolo, že si ho pozorne vypočuli, preko-
nali strach a vyšli do sveta, aby priniesli radostnú 
zvesť ostatným. Môžeme sa od nich teda naučiť 
ako reagovať na zasľúbenia Vianoc. Zvestujme 
ďalším, vo svojich rodinách, v obciach a mestách, 
v krajine, kde žijeme, študujeme a pracujeme. 
Buďme poslami dobrej správy, Kristovho evanje-
lia, aby aj ostatní mali spoločenstvo s nami. Naše 
spoločenstvo aby bolo s Otcom a s Jeho Synom 
Ježišom Kristom.
Prajem vám pokojné Vianoce, naplnené radosťou 
z narodenia Pána! S modlitbou za vás a s pros-
bou, aby vás sprevádzal aj v novom kalendár-
nom roku – váš priateľ a brat 

Jozef Pacek, evanjelický farár
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Filmy, koncerty, divadlo...pod jednou strechou

Vianoce v Akropole

NEŽI V BUBLINE
ŽI ONLINE !
"ži online" 
Najbližšie 2 mesiace sme pre vás pripravili on-
line podujatia, ktoré budeme vysielať prostred-
níctvom našej Facebook stránky, čiže aj keď ne-
chceme dehonestovať priamu komunikáciu ala 
"face to face", buďte online! (aspoň počas našich 

podujatí).

"neži v bubline" 
Naše aktivity chceme predstaviť aj divákom, na 
ktorých sa čiastočne zabúda alebo ktorí sa ku 
kultúrnym podujatiam skrátka tak často nedo-

stanú. Chceme preto upozorniť na fakt, že každý 
sme nejaký - sme rôzni a svet nie je len čierno-
biela šachovnica. 
Tak isto sa budeme snažiť pripomínať (hlavne v 
dnešnej dobe) dôležité témy, aby sa z nás nestali 
naozajstné uzavreté bubliny

Divadlo
TEÁTER KOMIKA: 

KLAUNIÁDY
19. december, 17.00

Koncert

Kvíz

CONQUET22. december, 19.00

AKROPOLA KVÍZ - 
ONLINE

27. december, 19.00

Divadlo
NOVÉ DIVADLO: 

ANNA FRANKOVÁ 
28. december, 19.00

Séria neverbál-
nych predstavení:

Klaun kúzelníkom:
Táto klauniáda 
čerpá vo veľkej 
miere z tradičné-
ho kúzelníckeho 
umenia a tému 
mágie originálne 
prepája s klaun-
skou filozofiou.

Klaunovanie 
s bublinami:
Jedného dňa nájde klaun Adyno na svojom cirkusovom dvore obrovský nepori-
adok. Ihneď sa dá do upratovania a povie si, že veciam nájde to správne miesto. 
Zatiaľ čo upratuje a pasuje sa so všetkými možnými nástrahami, z vedra sa začnú 
vznášať magické bublinky, ktoré prerastú do kolosálnych tvarov.

Viac na: www.teaterkomika.sk
Podujatie je určené aj pre nepočujúcich divákov.

Jazzovo/funková 
kapela mladých 
hudobníkov hraj-
úcich súčasnú 
jazzovú tvorbu a 
známe svetové 
hity v zaujíma-
vých úpravách.

Sledujte našu 
Facebook stránku, 
kde bude podu-
jatie prebiehať.

Karolína Kantorová - spev
Juraj Námešný - basgitara
Michal Hrabovský - saxofón
Martin Jánošík - klávesy
Martin Mojžiš - bicie
Jozef Sivák - gitara

Anna: ,,Pre ľudí, ako som ja, je veľmi zvláštny pocit písať si denník. 
Nielen preto, že som si ho ešte nikdy nepísala, ale tiež si myslím, 
že sa neskôr nikto, ani ja, ani nikto iný, nebude zaujímať o výle-
vy trinásťročnej školáčky. Ale na tom nezáleží, chce sa mi písať a 
hlavne chcem byť úplne otvorená a úprimná. Papier je trpezli-
vejší ako ľudia. A pretože nechcem dať tento „kartónový“ zošit 
nikomu čítať, iba ak by som niekedy v živote našla priateľa ale-
bo priateľku, nemusí to nikoho trápiť. A teraz som došla k tomu, 
prečo som si začala písať denník: nemám žiadnu priateľku."
Svetoznámy príbeh o dospievaní a holokauste, ktorý zazname-
nalo trinásťročné dievča.

Na motívy Denníku Anny Frankovej
Koncept : Šimon Spišák a Veronika Gabčíková
Dramaturgia: Veronika Gabčíková
Scéna, kostýmy a bábky: Karel Czech
Hrajú: Lucia Korená, Ivan Martinka

Inscenácia bola 3x nominovaná na cenu DOSKY 2017 a získala 
cenu za Najlepší ženský herecký výkon.

!!!Podujatie bude aj s titulkami, takže je vhodné aj pre nepočujú-
cich divákov.
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HISTÓRIA ŠPORTOV V KREMNICI 
Alžbeta Madudová, Odd. bibliografie a informácií

- takto nazval Peter Berčík súbor rozsiahlych infor-
mačných materiálov, ktoré zostavil  z novinových 
a časopiseckých výstrižkov. Niekoľko exemplárov 
daroval Knižnici Jána Kollára a obohatil jej Archív 
regionálnej tlače.
Radi využívame aj tento priestor na vyslovenie 
poďakovania P. Berčíkovi za tento obsažný a roz-
siahly dar.
Zostavovateľ výstrižky roztriedil podľa rokov do 
niekoľkých etáp a jednotlivé etapy do dielov. 
Veľkým informačným obohatením dokumentu sú 
autorove slová ,,Na úvod“, ktoré sú vlastne priere-
zom históriou kremnického športu.

Z darovaných zväzkov vyberáme:
Materiály Z TRETEJ A ŠTVRTEJ ETAPY:
DRUHÝ DIEL obsahuje články na uvedenú tému z 
rokov 1974 – 1983 a sú to články z novín Smer. 
TRETÍ DIEL je zostavený z článkov z rokov 1984 – 
1986 a ŠTVRTÁ ČASŤ obsahuje príspevky z rokov 
1987 – 1989, taktiež zo Smeru.
Tieto zväzky sú monotematicky zamerané na Bie-
lu stopu SNP a lyžovanie v Kremnici.

Materiály ZO ŠTVRTEJ ETAPY:
ZVÄZOK IV/4 sú výstrižky z rokov 1980 – 1989 z no-
vín a časopisov Bojovník, Národné výbory, Obran-
ca vlasti, Rozhlas, Televízia, Slovensko a Príroda a 
spoločnosť.
ZVÄZOK IV/5 pozostáva z článkov z rokov 1980 – 
1989 z Práce, Smeny a Kamaráta.
V týchto zväzkoch sa okrem BS SNP vyskytujú 
články s témami ako sú – majstrovstvá ČSSR v 
behu na lyžiach, svetové poháre, športové osob-
nosti Kremnice, Čs. spartakiáda, Bezroukov me-
moriál, história lyží, Malá Biela stopa SNP, Lyžiarske 
múzeum v Kremnici, Cena Kamaráta, mládež a 
šport, organizovanie telovýchovy ...

Záujemcovia o kremnický šport v tomto jedineč-
nom dokumente nájdu nespočetné množstvo in-
formácii z danej témy. Zväzky sú k dispozícii na 
Oddelení literatúry pre dospelých.

Z KNIŽNIČNEJ FB STRÁNKY PRE 
VÁS VYBERÁME:
18.12. 10.00 hod.  
Čítanie z knižnice: ,,Ako sa vianočka dala poistiť 
proti pripáleniu“ – zážitkové čítanie z knihy Roz-
právky pod stromček od Zbyňka  Malinského  
   
21.12. 10.00 hod.
Voňavé korenie - klinčeky: neoddeliteľnou súčas-
ťou vianočných dobrôt je aj klinček - informácie o 
jeho vplyve na organizmus a jeho využitie v ku-
chyni   

26.12. 10.00 hod.  
Slovenské zvyky a obyčaje - Štefan: pripomíname 
si dávne tradície 

30.12. 10.00 hod.  
Tip na E-knihu - Monica Hesse: Vojna okolo nás – 
anotácia a úryvok z e-knihy    
 
31.12. 14.00 hod. 
Slovenské zvyky a obyčaje - Silvester: pripomína-
me si dávne tradície

ČÍTANIE POD STROMČEK

Hana Repová – Súkromné problémy 2: Lily
Ak nedokážeme odpúšťať, nie sme pripravení milovať... Kým Tine sa podarí ustáť manžel-
skú krízu a spolu s manželom sa snažia nevracať do minulosti, pre Sebastiana je minulosť 
výzvou. Opúšťa rodičovský dom, aby sa dopátral pravdy. Denis si naďalej žije svoj voľno-
myšlienkársky život a svoje súkromie si stráži. Doteraz pokojný život Lilly ale naberie ne-
čakaný smer. Za všetko, čo sa začne v jej živote diať, môže Matteo. Príťažlivý muž, ktorý 
vstúpi do jej života a okamžite si získava jej sympatie. No postupne sa o ňom dozvedá 
skutočnosti, ktoré v nej vyvolávajú pochybnosti. Kto je vlastne Matteo a dokáže milovať 
muža, ktorý nie je schopný odpustiť sám sebe? 

zdroj popisov kníh: martinus.sk

LITERATÚRA PRE DOSPELÝCH

Andrea Coddington – Prečo ja?
Saša je v manželstve nešťastná. Dusí v sebe odpor k vlastnému mužovi, no napriek všet-
kému vo vzťahu zotrváva, veď navonok sa niet na čo sťažovať. Za výbuchov prvých 
silvestrovských ohňostrojov sa jej život dramaticky zmení a ona vstupuje do nového roka 
vystrašená, s otázkou, na ktorú neexistuje odpoveď. Prečo ja? Doteraz zdravá žena sa 
ocitá na onkológii, odstrihnutá od svojich najbližších pre pandemické opatrenia. V hlave 
sa jej vynárajú najhoršie scenáre. Celý život sa starala o blaho ostatných, robila len to, 
čo sa od nej očakáva, a pritom si odopierala vlastné šťastie. Čo je však horšie, aj lásku. 
Dostane ešte šancu napraviť to?
František Kozmon – Červ

Neďaleko Bratislavy objavia pozostatky neznámej ženy. Je záhadou, ako sa telo obete 
rozložilo až na kosti, hoci má na nohách nové tenisky. Kapitán Marek Wolf preberá vy-
šetrovanie bez dôkazov a svedkov, ktoré sa komplikuje s pribúdajúcimi kostrami, čo sa 
vynárajú z lužných lesov. V súkromí Wolf bojuje o brata, chce ho vziať zo starostlivosti 
nezodpovednej matky. Netuší, že tým situáciu v rozpadnutej rodine iba skomplikuje. V naj-
nevhodnejšej chvíli mu riaditeľ bratislavskej kriminálky chce prideliť ďalší prípad - vraždu 
ženy, ktorú našli prelezenú červami v cudzom byte. Wolfov kolega Karol Lupták je späť v 
Bratislave, no pred návratom na kriminálku sa musí vysporiadať s osobnými démonmi.

LITERATÚRA PRE DETI A MLÁDEŽ
Lisa Tawn-Bergen – Boh nám daroval Vianoce

Malé medvieďa sa s rodinou pripravuje na oslavu najkrajšieho sviatku roka. Vtedy malý 
medvedík začína byť zvedavý... Kto vymyslel Vianoce? Odpovede mamy medvedice 
vedú len k ďalším otázkam: Je Boh dôležitejší ako Santa? Mama sa s medvieďatkom 
vydá na polárnu expedíciu, aby hľadali Pána Boha a zistili, ako nám daroval Vianoce. Po 
ceste nachádzajú známky toho, že Boh neustále koná všade okolo. Mama nežne vedie 
medvedíka a tak spolu objavujú, kedy boli prvé Vianoce.

Pavel Čech – Dobrodružstvá pavúka Vinca

Pavúk Vinco a jeho kamarátka drevená kukučka spolu žijú v starom opustenom 
dome. Jedného dňa však zabehnutý poriadok naruší zlodej a následne aj lopaty 
buldozérov, ktoré začnú dom búrať. Všetko zlé býva na niečo dobré. Vincov útek z 
bezpečia starých hodín do stredu neznámeho lesa mu možno prinesie nové dobro-
družstvá, príhody a priateľov. 
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Vážené poslankyne, vážení poslanci Mestského 
zastupiteľstva v Kremnici,
dňa 26. 11. 2020 mi pán primátor Ing. Mgr. Alexan-
der Ferenčík osobne doručil list, ktorým odvoláva 
plnomocenstvo, ktoré mi bolo udelené mestom 
Kremnica dňa 28.11. 2017 na zastupovanie mesta 
v dovolacom súdnom konaní vedenom na Naj-
vyššom súde Slovenskej republiky (ďalej len ,,NS 
SR“) vo veci súdneho sporu o vydanie Rovnej hory 
v katastrálnom území Sklené. O dôvodoch tohoto 
svojho kroku uviedol primátor len stručne, že sa 
rozhodol za právneho zástupcu mesta v dovo-
lacom konaní menovať advokáta JUDr. Samuela 
Baránika, ktorý má skúsenosti s obdobnými kona-
niami na NS SR a že mu už aj udelil plnomocen-
stvo na toto zastupovanie, ktoré je evidované na 
NS SR. Nebudem tajiť, že ma toto oznámenie od 
pána primátora prekvapilo.Primátor mi nič nea-
vizoval,že by z jeho pohľadu boli v dovolacom 
konaní na NS SR nejaké problémy. Ani ja, ako do-
terajší právny zástupca mesta Kremnica v tomto 
konaní, som žiadne problémy nezaregistroval. Aj 
preto nevidím žiadny relevantný dôvod pre ta-
kýto krok zo strany primátora. V dovolacom ko-
naní sa od podania dovolania mestom Kremnica 
dňa 07.12. 2017 zo strany mesta Kremnice vôbec 
nič nedeje a nie je tu ani žiadny zákonný pries-
tor, aby mesto alebo jeho právny zástupca mohli 
vo veci dovolania niečo konať smerom ku NS SR. 
Podľa všetkého sa ešte dosť dlhú dobu nebude 
na NS SR vo veci dovolania nič diať. V stručnosti 
uvediem aspoň základné fakty o súdnom konaní 
o Rovnú horu v katastrálnom území Sklené, ktorá 
má výmeru 640 hektárov. Žalobu v tejto veci na 
Okresný súd Martin podalo mesto Kremnica dňa 
22.08. 1995 a toto súdne konanie z pohľadu mes-
ta stále nie je ukončené. Počas celej doby trvania 
súdneho sporu som činný pre mesto Kremnica 
ako právny zástupca. Osobne som sa zúčastnil 
na všetkých súdnych pojednávaniach, ktorých 
bolo niekoľko desiatok (ani raz som nechýbal) a 
vypracoval som všetky písomné podania v tejto 
veci (je ich niekoľko desiatok v rozsahu stoviek 
strán). O rozsahu tohto sporu svedčí aj to, že keby 
sa súdne spisy v tejto veci položili na seba, tak by 
už presahovali výšku jeden meter. Najkritickejšie 
obdobie pre mesto Kremnica v tomto dlhoročnom 
súdnom konaní nastalo vtedy, keď Krajský súd v 
Žiline vyhlásil dňa 23.8. 2017 rozsudok, ktorým 
potvrdil rozsudok Okresného súdu Martin, ktorým 
tento súd žalobu mesta Kremnica zamietol a uložil 
mestu povinnosť nahradiť odporcovi: Vojenské lesy 
a majetky, š.p. (ďalej len ,,VLM“) trovy konania, čo 
predstavovalo sumu takmer 400 tis. €. Bola zho-
da v orgánoch mesta, že proti týmto rozsudkom 
mesto podá mimoriadny opravný prostriedok - 
dovolanie. Primátor vtedy prišiel s návrhom, že je 
potrebné rozšíriť a posilniť právne zastúpenie mes-
ta Kremnica v tomto konaní o ďalšieho právneho 
zástupcu - špecialistu na vypracovanie dovolania 
a konanie na NS SR. Vzhľadom na závažnosť pre 
mesto Kremnica a možné negatívne dopady sa 
touto záležitosťou zaoberalo aj mestské zastupi-
teľstvo a dňa 16.11. 2017 prijalo v tejto veci uzne-

senie číslo 127/1711. Týmto uznesením mi bola zo 
strany mestského zastupiteľstva vyslovená dôvera 
ako právnemu zástupcovi mesta aj v dovolacom 
konaní a aj v prípadnom konaní o ústavnej sťaž-
nosti. Dovolanie mesta na Okresný súd Martin bolo 
podané dňa 7.12. 2017. A od tej doby, t. j. od de-
cembra 2017 až dodnes sme ohľadne dovolania 
zo strany mesta ani z mojej stany neučinili žiadne 
podanie ani úkon smerom ku NS SR, lebo na to nie 
je žiadny legislatívny priestor. Veľkým pozitívom je, 
že  NS SR dovolanie mesta prijal a svojím uznese-
ním zo dňa 21.8. 2019 prerušil konanie o dovolaní 
až do rozhodnutia Ústavného súdu SR (ďalej „ÚS 
SR)“ o súlade ustanovenia §-u 16 ods. 2 zákona 
č. 147/1995 Z. z. s Ústavou SR. Následne dňa 26.9. 
2019 sa priamo NS SR obrátil na ÚS SR s prísluš-
nou žalobou na Národnú radu SR. Z uznesenia NS 
SR ako aj z jeho žaloby na ÚS SR vyplýva, že NS 
SR sa stotožnil s našou argumentáciou v poda-
nom dovolaní, že rozhodnutia okresného súdu aj 
krajského súdu majú vážnu právnu vadu, pretože 
aplikujú priamu retroaktivitu, čo je v právnom štá-
te neprípustné. Je preto veľká pravdepodobnosť, 
že ÚS SR žalobe z NS SR vyhovie a vysloví nesúlad 
s Ústavou SR napadnutého zákonného ustanove-
nia. Verejnosť nášho mesta som o tomto aktuál-
nom stave v súdnom konaní o Rovnú horu, ktorý 
znamená zásadný obrat v tomto konaní, informo-
val článkom v Kremnických novinách č. 10/2019. V 
závere tohto článku som uviedol, že súdny spor o 
Rovnú horu ešte nemáme vyhratý a musíme ďa-
lej pokračovať v tomto tvrdom zápase, avšak po 
rozhodnutí NS SR o prerušení dovolacieho kona-
nia a jeho žalobe podanej na ÚS SR, považujem 
prakticky za isté, že naše dovolanie bude úspeš-
né.  Najskôr však musí rozhodnúť ÚS SR o žalo-
be, ktoré obdržal z NS SR. Je známe, že ÚS SR je 
v súčasnosti značne zahltený množstvom podaní 
(vieme, že určitú dobu v minulom roku bola jeho 
funkčnosť obmedzená), takže sa nedá ani odha-
dom určiť, kedy ÚS v tejto veci rozhodne. Ja som 
za to, aby sa mesto z času na čas obrátilo na 
pána predsedu ÚS SR Ivana Fiačana a požiadalo 
ho o informáciu ako stojí konanie vo veci žaloby z 
NS SR a kedy možno očakávať, že sa ÚS SR bude 
touto žalobou zaoberať. Dva návrhy takých listov 
som aj vypracoval.  
Dňom 31.12. 2019 som po takmer 22 rokoch po-
skytovania právnych služieb pre mesto Kremni-
ca, ukončil poskytovanie týchto služieb. O tomto 
ukončení bola medzi mestom Kremnica ako ob-
jednávateľom a mnou ako advokátom uzatvo-
rená dohoda zo dňa 20.12. 2019. V bode 3. tejto 
dohody je uvedené:
,,3. Objednávateľ a advokát sa dohodli, že JUDr. 
Anton Vaský bude aj po skončení zmluvného 
vzťahu na základe Zmluvy, naďalej pôsobiť ako 
splnomocnený právny zástupca mesta Kremni-
ca v dlhoročnom súdnom spore (žaloba mesta 
bola podaná dňa 22.08. 1995) o vydanie lesných 
pozemkov, ktoré sú súčasťou lesného celku s ná-
zvom Rovná hora v katastrálnom území Sklené. Za 
toto právne zastupovanie mu nebude patriť žiad-
na odmena od mesta Kremnica za poskytovanie 

právnych služieb, okrem príp. hotových výdavkov 
a cestovných náhrad. V prípade úspechu mesta v 
tomto spore, t.j. že bude právoplatne rozhodnuté, 
že mestu Kremnica sa vydávajú uvedené lesné 
pozemky, avšak súčasne bude súdom rozhod-
nuté, že žiadna zo strán nemá nárok na náhra-
du trov konania, bude odmena JUDr. Vaského za 
dlhoročné právne zastupovanie mesta Kremnica v 
tomto spore dojednaná osobitne.“. 
Mám za to, že odvolaním plnomocenstva, ktoré mi 
bolo udelené mestom Kremnica dňa 28.11. 2017 
na zastupovanie mesta Kremnica v dovolacom 
súdnom konaní, bola táto dohoda porušená. 
Keďže v súčasnosti musíme všetci len pasívne čakať  
na rozhodnutie ÚS SR o žalobe z NS SR, neviem si 
dosť dobre predstaviť, čo konkrétne očakáva pán 
primátor od odvolania doterajšieho a menovania 
nového právneho zástupcu mesta v dovolacom ko-
naní. To, že nový právny zástupca mesta má skú-
senosti s dovolaniami na NS SR, to predsa nemôže 
byť dostatočný dôvod. Ja som všetky svoje skúse-
nosti a poznatky o dovolaniach aplikoval práve v 
prípade Rovnej hory a neskromne podotknem, že 
celkom úspešne. Pri dovolaniach na NS SR je to totiž 
tak, že najťažšou fázou celého konania je, aby NS 
SR podané dovolanie vôbec prijal na ďalšie kona-
nie. Väčšina podaných dovolaní túto métu nikdy ne-
dosiahne, lebo ich NS SR odmietne alebo zamietne. 
Je teda zrejmé, že z pohľadu právneho zástupca je 
základnou a najdôležitejšou úlohou vypracovanie 
kvalitného dovolania, ktorým NS SR presvedčí o jeho 
dôvodnosti. Zdá sa, že sa nám to podarilo. V ďalšej 
fáze dovolacieho konania už potom prakticky nie je 
žiadny priestor pre nejaké úkony zo strany právne-
ho zástupcu dovolateľa a podané dovolanie už ne-
možno meniť ani dopĺňať. Aj mňa by preto zaujímalo, 
čo sa stalo, čo sa zmenilo, aké nové okolnosti nastali 
v dovolacom konaní alebo inde, že sa pán primátor 
rozhodol práve teraz pristúpiť ku zmene právneho 
zástupcu mesta.  
Vážené poslankyne, vážení poslanci,
ja od Vás nežiadam vôbec nič, len aby ste si na 
základe týchto faktov každý spravili vlastný ná-
zor na potrebu či nevyhnutnosť zmeny právneho 
zástupcu mesta Kremnice práve v tejto fáze súd-
neho konania o Rovnú horu. Ak by ste mali záujem 
o podrobnejšie informácie v tejto veci alebo by ste 
sa ma chceli niečo opýtať, nemám problém dosta-
viť sa na pracovné stretnutie s vami vo formáte 
a v čase, ktorý vám bude vyhovovať. A na záver 
si dovolím odcitovať z článku pána primátora v 
Kremnických novinách č. 11/2017 Slovo primátora 
k sporu ,,Rovná hora“: 
,,Rozhodnutie väčšiny zastupiteľstva akceptujem s 
vedomím, že som pre vyriešenie sporu urobil všet-
ko, čo bolo v mojich silách. Môj návrh bol snahou, 
aby sme spravili naozaj všetko a aby nám nasle-
dujúce generácie nemohli vytknúť nedostatočnú 
snahu v tomto (nerovnom) spore. Pevne verím a 
dúfam, že sa nám výsledok tohto sporu podarí 
zvrátiť v náš prospech.“ Toľko pán primátor v roku 
2017. 

S úctou, JUDr. Vaský Anton.

Otvorený list JUDr. Antona Vaského vo veci zmeny právneho zástupcu mes-
ta Kremnica v dovolacom súdnom konaní o Rovnú horu

Marián Vojtko, poslanec MsZ Kremnica
Keď som v roku 2002 prvý krát zasadol do posla-
neckej lavice MsZ v Kremnici, stretol som sa hneď 
s problematikou súdneho sporu o Rovnú horu. V 
tom roku bolo totiž súdne konanie ukončené v pro-
spech nášho mesta. Následne sa celé roky vliekli  
procesy odvolávaní a posúvaní rozsudku na vyššie 
a vyššie inštancie, až sa dostali na Najvyšší súd SR. 
Pán Vaský nás pravidelne o aktuálnych krokoch 
súvisiacich so súdnym sporom informoval na za-
sadnutiach MsZ a občanov prostredníctvom Krem-
nických novín, čím z môjho pohľadu vykonával 
svoju funkciu mestského právnika dôsledne a dob-
re aj vo vzťahu k zastupiteľstvu a občanom mes-

Reakcie volených predstaviteľov samosprávy k otvorenému listu
ta. Nakoľko som v rokoch 2014 až 2018 funkciu 
poslanca nezastával, nevedel som presne, ako sa 
v týchto rokoch spor vyvíjal. Rovnako nedokážem 
posúdiť opodstatnenosť zmeny právneho zástup-
cu mesta v danej veci. V podstate ide o zmluvný 
vzťah mesta a právneho zástupcu, ktorého rieše-
nie spadá do kompetencie primátora mesta. Čo 
viedlo primátora k danému kroku pravdepodob-
ne vysvetlí on vo svojej reakcií a ja verím, že dô-
vody sú objektívne a v súlade so záujmami mes-
ta. Chcem vyjadriť presvedčenie, že či s jedným, 
alebo druhým právnym zástupcom, sa mestu po-
darí definitívne a úspešne ukončiť túto právnickú 
traumu, ktorú mesto rieši od vzniku samostatnej 

otvorený list je upravený z hľadiska dĺžky a štylistiky

samosprávy. Dúfam, že tak, ako prechádza naše 
súdnictvo celospoločenskou očistou, dočkáme sa 
spravodlivosti po takmer 30 rokoch aj my, Krem-
ničania.

Martin Novodomec, poslanec MsZ Kremnica
Kauza ,,Rovná hora“ je nám Kremničanom nostal-
gický známa. Mesto Kremnica v tomto príbehu za-
žilo viaceré obraty, ale vízia dobrého výsledku v 
prospech mesta je stále živá a otvorená. Pre mňa 
je táto kauza úzko spätá s JUDr. Vaským, ktorého 
25-ročné zastupovanie v prospech mesta, bolo 
vždy odborné a profesionálne, o čom nás pravi-
delne a vždy aktuálne informoval, ako poslancov 
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MKL Kremnica má lyžiarov v 
reprezentačných družstvách SR
Jozef Mecele, foto: Ivan Čillík

Z kalendára BÚ SLA: Na Skalke 
bude šampionát SR i preteky FIS

i občanov.  
Rozhodnutie primátora o zmene právneho za-
stúpenia vnímam ako nekorektné rozhodnutie a 
vsúvajú sa mi dve podstatné otázky. Prvou je, aké 
sú bližšie dôvody a okolnosti rozhodnutia pána 
primátora pri zmene právnika mesta Kremnica v 
dovolacom konaní o Rovnú horu, a to práve v tejto 
fáze súdneho konania a aký vidí prínos pre mesto 
Kremnica. JUDr. Vaský osobne vypracoval dovola-
nie, ktoré bolo podané na Okresný súd Martin dňa 
7.12. 2017. Najvyšší súd SR na toto dovolanie reago-
val svojím uznesením zo dňa 21.8. 2019, z kontextu 
ktorého vyplýva, že dovolanie považuje za dôvod-
né. Následne 26.9. 2019 priamo Najvyšší súd po-
dal v tejto veci žalobu na Ústavný súd SR, z ktorej 
vyplýva, že sa stotožnil s dôvodmi v dovolaní od 
JUDr. Vaského. Z toho sa dá nepriamo dedukovať, 
že dovolanie JUDr. Vaského by malo byť úspešné.
Druhou otázkou a veľmi podstatnou je finanč-
ná stránka zmeny právneho zastúpenia. Zmenou 
právnika sa menia aj podmienky odmeňovania 
s novým právnikom mesta, JUDr. Baránikom. Však 
nový právnik si musí naštudovať už skoro metrový 
súdny spis, zrealizovať stretnutia k prípadu a len 
toto úvodné oboznamovanie s prípadom bude tr-
vať niekoľko hodín a dní. Na porovnanie, podmien-
ky odmeňovania doterajšieho právneho zástupcu 

JUDr. Vaského sú poslancom známe z predloženej 
Dohody, kde  zastupovanie JUDr. Vaským je bez 
nároku na odmenu od mesta Kremnica, ale odme-
na je viazaná z vysúdených náhrad trov konania v 
prípade úspechu v konaní. 

Alexander Ferenčík, primátor mesta Kremnica
V tomto dlhoročnom spore už bolo všetko niekoľ-
kokrát povedané. Možno sa niektoré informácie  
opakujú až príliš často a už sa nedokážeme na 
fakty pozrieť s nadhľadom. Myslím, že sme sa od-
stali práve do tohto bodu. 
Tak skúsim môj pohľad – pár vecí neodznelo.  V 
čase, keď Krajský súd potvrdil rozsudok Okresného 
súdu som opakovane žiadal o rozšírenie právneho 
zastúpenia mesta Kremnica, nakoľko v tomto štá-
diu treba využiť všetky prostriedky a možnosti na 
zvrátenie tohto rozhodnutia.
Dr. Vaský rozšírenie emotívne odmietol a pracoval  
na dovolaní. Faktom ostáva, že je SPOLUAUTOROM  
dovolania a pracoval na ňom nie samostatne, ale 
spoločne s inými právnikmi, ktorých oslovil podľa 
vlastného uváženia. Pozitívne samozrejme je, že 
Najvyšší súd dovolanie prijal a začal konanie vo 
veci.
Prejudikovať rozhodnutie Najvyššieho súdu nie je 
rozumné a ani možné. Každopádne v prípade roz-

hodnutia v prospech mesta Kremnica pravdepo-
dobne nepôjde o rozhodnutie vo veci samotnej, 
ale o vrátenie veci na súdy nižšej inštancie, čo v 
športovej terminológii neznamená vyhratý zápas, 
ale vrátenie lopty do hry. Takže sa de facto do-
stávame do štádia, v ktorom sme doteraz úspešní 
neboli. To je jedným z  dôvodov môjho rozhodnutia 
o zmene právneho zastúpenia.
Na oboznámenie so skutočnosťami a spisom je v 
súčasnosti dostatočný priestor, nakoľko vo veci do-
šlo k procesným zmenám v senáte NS SR, ktorý o 
veci rozhoduje. Termín na  rozhodnutie vo veci zati-
aľ nie je v pláne práce súdu uvedený. Nový právny 
zástupca má s takýmto typom sporov skúsenosti a 
hlavne výsledky. 
Čo sa týka odmeny, zmena právneho zástupcu nič 
nezmení  - právnemu zástupcovi prináležia trovy 
konania vzhľadom na úspech alebo neúspech v 
konaní, stanovené uznesením súdu. Preložené do 
ľudskej reči to znamená, že trovy obvykle hradí ne-
úspešná strana v prospech úspešnej vo výške sta-
novenej vyhláškou a súdom.
Vyhodnotiť skutočnosť, či k tejto zmene malo prísť 
už dávno alebo nikdy budeme môcť len s odstu-
pom rokov.  Každopádne takéto rozhodnutie som 
oprávnený urobiť  a trvám na ňom.

Reprezentanti SR z MKL Kremnica sa pripravovali aj v zahraničí
Jozef Mecele, foto: SLA

Bežci a bežkyne  na lyžiach Mestského klubu lyžia-
rov Kremnica - členovia reprezentačných družstiev 
SR a Národného lyžiarskeho centra Nordic sa na 
zimnú lyžiarsku sezónu pripravovali  aj na sústre-
deniach v cudzine pod vedením trénerov Jána 
Valušku  a Stanislava Holienčíka.  V septembri tré-
novali "na suchu" v talianskom alpskom Livigne 
Denis Tilesch, Timea Mazúrová a Barbora Hornia-
ková. V októbri sa Denis Tilesch a Timea Mazúro-
vá pripravovali už na lyžiach na rakúskom ľadovci 
Dachstein. Švajčiarsky Davos bol miestom sústre-
denia koncom novembra a začiatkom decembra 

aj s našimi lyžiarmi - Denisom Tileschom, Matejom 
Horniakom, Timeou Mazúrovou a Barborou Hornia-
kovou. Na "Snowfarme" mali k dispozícii 4-kilome-
trový  okruh na tréning na lyžiach a absolvovali aj 
vysokohorský tréning v nadm. výške 1650 metrov. 
Spoločne s reprezentantmi Španielska a Andorry  si 
zmerali sily v kontrolných pretekoch. V prvý decem-
brový víkend vstúpili do oficiálnej  pretekovej sezó-
ny 2020-2021. Vo švajčiarskom Ulrichene-Gomse 
bežali šprint voľne a dištančné preteky voľne na 10 
km a 5 km.

Bežecký úsek Slovenskej lyžiarskej asociácie (BÚ 
SLA) nominoval do reprezentačných družstiev Slo-
venska na zimnú sezónu 2020-2021 aj preteká-
rov a pretekárky Mestského klubu lyžiarov (MKL) 
Kremnica, zverencov klubového  trénera Jozefa 
Brünna:
Juniori (U 20): Denis Tilesch
Juniorky (U 20): Timea Mazúrová, Barbora Hornia-
ková
Starší dorastenci (U 18): Matej Horniak
Mladšie dorastenky (U 16): Laura Roglová
Jediným reprezentantom A-družstva mužov je 
Ján Koristek (Ski Team Jase Látky), ktorého klubo-
vým  trénerom je bývalý Kremničan, odchovanec 
kremnického bežeckého lyžovania František No-
vodomec.

Jozef Mecele, foto: Ivan Čillík

Bežecký úsek Slovenskej lyžiarskej asociácie zo-
stavil termínový kalendár na zimnú sezónu 2020-
2021. Samotná realizácia bude priamo závislá od 
dopadov rozhodnutí ÚVZ SR a nariadení vlády SR 
smerom k situácii i vývoju opatrení s Covid-19. Na 
Skalke by sa mali uskutočniť tieto podujatia:

16. - 17. jan. (23. - 24. jan.) 2021 - majstrovstvá SR, 
I. časť - šprint voľne dospelých, juniorov, dorastu, st. 
žiactva voľne, ml. žiactva klasicky, dištančné pre-
teky klasicky  dospelých, juniorov, dorastu, žiactva 
s intervalovým štartom, veteránov s hromadným 
štartom, usporiadateľ  MKL Kremnica
27. feb. 2021 - cross country cross voľne dospe-
lých, juniorov, dorastu, žiactva, večerné preteky 
dospelých, juniorov, dorastu, žiactva, veteránov 
klasicky, usporiadateľ TJ Biela stopa Kremnica
6. - 7. mar. 2021 - Biela stopa, FIS, Euroloppet, so-
bota -  25 km, 50 km voľne, nedeľa -  30 km kla-
sicky dospelých a juniorov s hromadným štartom, 
nedeľa -  Biela stopa Junior, preteky Slovenského 
pohára dorastu a  žiactva klasicky s hromadným 
štartom, usporiadateľ 
TJ Biela stopa Kremnica
27. - 28. mar. 2021 - 
Veľká cena Kremnice, 
medzinárodné preteky 
FIS Slavic cup dospe-
lých a juniorov, sobota 
- klasicky s intervalo-
vým štartom, nedeľa 
- voľne s hromadným 
štartom, majstrovstvá 
Maďarska, usporiada-
teľ MKL Kremnica

Nový termín pre preteky Biela stopa 2021
Slavomír Hrúza
Na stretnutí prezídia Bielej stopy (BS) koncom no-
vembra, ktoré sa uskutočnilo online sa zvolil orga-
nizačný výbor (OV), ktorý bude zodpovedný za 
zorganizovanie BS 2021. Nový OV riešil hneď prvú 
neľahkú úlohu: vypracovať Pandemický plán na 
riešenie opatrení pri organizovaní hromadných pre-
tekov, ktoré budú platiť koncom januára.
Po rozpracovaní pandemických problémov, ktoré 
by viedli k pretekom bez využitia haly Relax cen-
tra, možno obmedzenému počtu pretekárov, testo-
vaniu každého účastníka pred pretekmi v stanoch, 
spoločné občerstvovacie stanice, rozostupy pri 
hromadnom štarte, použitie rúšok počas pretekov 
a v priestoroch štartu a cieľa, nemalé zvýšenie 
nákladov a nejasné neustále sa meniace usmer-
nenia, OV rozhodol o možnosti preloženia termínu. 
Tradičný termín Bielej stopy - posledný víkend na 
konci januára je registrovaný na FIS, Euroloppete aj 
SLA. Jeho zmenu je potrebné zosúladiť s ostatnými 
pretekmi v rámci Európy a nový termín sa podari-
lo dohodnúť na 6.-7. marca 2021. Marcový termín 
je odskúšaný, v tomto roku sme museli preložiť BS 
na 7.-8. marca pre nedostatok snehu a myslíme si, 
že zúčastnení pretekári si nový termín pochvaľova-
li, lebo mali viac času pripraviť sa na tieto náročné 
preteky. Pretekári, ktorým nový termín nevyhovoval 
z dôvodu, že už mali naplánované dovolenky, iné 
preteky ... mali možnosť si presunúť štartovné do 
ďalšieho ročníka, o čo požiadalo 27 pretekárov. Aj 
z tohto dôvodu sa OV rozhodol o presune termínu 
čím skorej, aby si pretekári nový termín zaknihovali 
a počítali s ním vo svojom bežeckom kalendári. 
Nové termíny boli upravené v propozíciách pre-
tekov BS, v kalendároch SLA, Euroloppetu aj FIS 
a stovka prihlásených pretekárov dostala infor-
matívny email o zmene. Veríme, že do marca sa 
pandémia koronavírusu vytratí a dobré snehové 
podmienky budú predpoklad pre 48. ročník BS.   
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RIADKOVÁ INZERCIA
Profesionálne tepovanie posteľných matracov, stoličiek, sedacích

súprav, kobercov a interiéru áut. Likvidácia roztočov.
0917 921 356

Predám novú pascu na líšky, rozmer 140/60/40cm, cena 95 euro.
Tel.:0907 181 800.

Spomíname na svojich blízkych

6. decembra 2020 uplynulo už 30 
rokov, čo nás náhle opustil náš 

milovaný ocko, starký, prastarký, 
brat, švagor a svat 

Ľudovít Holos. 

25. januára 2021 si pripomenieme 
piate výročie od smrti našej 
milovanej mamičky, starkej, 

prastarkej, švagrinej a svatky

 Idy Holosovej. 

Kto ste ich poznali a mali radi, 
venujte im prosím tichú spomienku. 
S láskou na nich spomína smútiaca 

rodina

Dňa 18. decembra 2020 uplynuli sedem rokov, odkedy 
nás navždy opustil náš milovaný starý otec, prastarý 

otec, svokor 

Stanislav Kríž.
 

Kto ste ho  poznali, venujte mu tichú spomienku 
a horiacu sviečku.

S láskou a úctou spomína zať Milan, vnučky Lucka  a 
Zuzka s rodinami, vnuk Marek s rodinou.

18.januára 2021 uplynú štyri roky od úmrtia nášho mi-
lovaného manžela,otca, dedka, švagra a kamaráta

Alexandra Sekaja.
 

Ďakujeme všetkým, ktorí na neho nezabudli a spomí-
najú spolu s nami. S láskou v srdci spomína manželka 
Katarína, syn Alexander s rodinou, syn Marek s rodi-

nou a syn Erik s rodinou.

Kúpim staré medaily, plakety, odznaky, vyznamenania, mince. 
Kontakt: 0904506160 (SMS, WhatsApp, Viber), mincestor@pobox.sk.

,,Kto sa vryje hlboko do srdca, nikdy sa z neho nevytratí.“

Odišiel si náhle, niet Ťa medzi nami,
no v našich srdciach stále žiješ spomienkami.

Mesto Kremnica oznamuje, že v termíne

od 1.12. 2020 do 31.5.2021

bude zimná UZÁVERA Via ferratového sveta na Skalke. 

Žiadame verejnosť, aby uzáveru plne rešpektovala.

FER RATA  UZAVR ETÁ


